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SKUP§TINA CRNE GORE 
Predsjednici Danijeli Durovic

Na osnovu cl. 187 Poslovnika Skup§tine Crne Gore, predsjedniku Vlade, doktoru Dritanu 
Abazovi6upostavljam sljedede:

PREMIJERSKO PITANJE

Gospodine predsjedniCe Vlade, doktore Dritane Abazovicu, u ime poslaniSkog kluba 
Socijalistidke narodne partije postavljam Vam sljedede pitanje :

Vlada na cijem ste 5elu prepoznaje se u medeunarodnoj javnosti i Icao Vlada pomirenja. 
Molim Vas da nama, poslanicima u Skupstini Crne Gore, odgovorite na pitanje koje su, po 
Vasem Misljenju, najvece prepreke za ubrzanje pregovarackog procesa sa Evropskom 
unijom i koje su to kocnice koje se nalaze na nasem putu ka EU kako bismo efikasno 
zaokruMi ove najvaznije teme i pitanje poput reformi u pravosudu, pitanje pravde, 
bczbjednosti i borbe protiv organizovanog kriminala.
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OBRAZLOZJENJE

Vlada Cme Gore koja je izabrana 28 aprila ove godine definisala je kao prioritetni cilj ubrzanje 
procesa pristupanja Cme Gore Evropskoj uniji. Za tri mjeseca svoga rada Vlada je do sad ved 
postigla rezultate koji gradanima Cme Gore nagovje§tavaju da bi taj cilj u razumnom roku zaista 
i mogao biti ostvaren.

Svjedoci smo, medutim, da postoje akteri i formacije, kako u politic! tako i u dmStvu, koji svojim 
djelovanjem nastoje da sprijede Vladu Cme Gore u ostvarivanju svog cilja. I sami ste u svojim 
javnim nastupima imali refle|csije o takvom djelovanju pojedinaca i grupa.

Zato smatram da bi bilo kori^no da ovu prililcu dijaloga sa poslanicima iskoristimo da saznamo i 
neke pojedinosti oko toga ko je taj koji danas stvara prepreke ovoj Vladi u njenom radu koji bi za 
posledicu trebalo da ima uclanjenje nase drzave u EU u najkracem roku.

Poslanik SNP CG 
^ogdan Bozo vie
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Klub poslanika SNP

poslanik Bogdan Bozovic, ovlasceni predstavnik Kluba poslanika Socijalisticke narodne 
partije

POSLANICKO PITANJE

Vlada na eijem ste celu prepoznaje se u medunarodnoj javnosli i kaoVlada pomirenja.
Molim Vas da nama, poslanicima u Skupstini Cme Gore, odgovorite na pitanje koje su, po 
Va5em Misljenju, najvece prepreke za ubrzanje pregovaraCkog procesa sa Evropskom unijom 
i koje su to kocnice koje se nalaze na nasem putu ka EU kako bismo efikasno zaokru2ili ove 
najvaznije teme i pitanje poput reformi u pravosudu, pitanje pravde, bezbjednosti i borbe protiv 
organizovanog kriminala.

Obraziozenje
Vlada Cme Gore kojaje izabrana 28. aprila ove godine defmisala je kao prioritetni cilj ubrzanje 
procesa pristupanja Cme Gore Evropskoj uniji. Za tri mjeseca svoga rada Vlada je do sad vec 
postigla rezultate koji gradanima Cme Gore nagovjestavaju da bi taj cilj u razumnom roku 
zaista i mogao biti ostvaren.

Svjedoci smo, medutim, da postoje akteri i formacije, kako u politici tako i u drustvu, koji 
svojim djelovanjem nastoje da sprijece Vladu Cme Gore u ostvarivanju svog cilja. 1 sami ste u 
svojim javnim nastupima imali refleksije o takvom djelovanju pojedinaca i grupa.

Zato smatram da bi bilo korisno da ovu priliku dijaloga sa poslanicima iskoristimo da saznamo 
i neke pojedinosti oko toga ko je taj koji danas stvara prepreke ovoj Vladi u njenom radu koji 
bi za posledicu trebalo da ima uclanjenje nase drzave u EU u najkracem roku.

ODGOVOR
Uvazeni poslanice Bozovicu,

Kako ste i sami naveli, 43. Vlada Cme Gorejeste Vlada kojaje zasnovanana EU agendiikojoj 
je proces pristupanja Cme Gore Evropskoj uniji glavni vanjsko-politicki cilj. Nakon 
evidentnog stagniranja, ova Vlada ne smije dozvoliti da propusti priliku koja joj se sada ukazuje 
da ubrza ovaj proces, jer ovakva prilika nece trajati dugo, a pitanje je i kada bi se uopste ponovo 
pojavila, ukoliko sada ne bude iskoristena.
lako se ova Vlada suocava sa odredenim preprekama, neophodno je da ne dozvolimo da 
unutrasnja pitanja budu kamen spoticanja na putu ka EU, ne samo za Vladu, vec za citavu 
drzavu. Iz tog razloga, Vlada ima snaznu politicku volju da se posveti ijesavanju prioritetnih 
pitanja u cilju ispunjenja privremenih mjerila u poglavijima 23 - Pravosude i temeljna prava i 
24 - Pravda, sloboda i bezbjednost i ostvarenju zacrtanih rezultata koji se od Cme Gore 
ocekuju.
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S tim u vezi, zelim da istaknem da je za ove rezultate neophodna velika posvecenost svih aktera 
da se prevazidu politicki ili bilo kakvi drugi interesi i da se interesi drzave i nasih gradanki i 
gradana stave na prvo mjesto. Upravo zbog togaje ova Vlada stavila kao prioritet svih prioriteta 
jacanje kapaciteta pravosudnih i drugih institucija koje su zaduzene za gonjenje pocinilaca 
krivicnih djeia. Preduzete su mnoge aktivnosti na polju priprema novih zakonskih tekstova iz 
oblasti krivicnog prava, borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala. Takode su inicirane 
izmjene podzakonskih akata za jacanje kapaciteta SDT-a i VDT-a. Javnosti su vidljivi znacajni 
pomaci u radu MUP-a i Uprave policije i sve to dodatno jaca nasu poziciju lidera evropskog 
procesa.
Nasa najveca kocnica i dalje ostaju razni interesi, pocev od partijskih, pa preko nekih drugih, 
pojedinacnih i kolektivnih, kojima ova Vlada i nasa drzava mora da stane na kraj. Jedan od 
nacina da se to uradi jeste da se posvetimo konkretnim akcijama i da kroz jasne poteze 
pokazemo evropskim partnerima da u Cmoj Gori imaju kredibilnog partnera. To smo pokazali 
u mnogo navrata do sada, a najvise kroz nasu vanjsku i bezbjednosnu politiku koja je u 
potpunosti uskladena sa Zajednickom vanjskom i bezbjednosnom politikom EU. U 
dijelti, zelim da podsjetim da Vlada Cme Gore nosi veliku odgovomost, ali da odgovomost 
Skupstine Cme Gore nije nista manja.
Skupstina Cme Gore mora, kroz inkluzivan politicki dijalog, doci do konsenzusa oko 
imenovanja kljucnih nosilaca pravosudnih funkcija, odnosno imenovanja kompetentnih 
profesionalacana vazne pozicije u pravosudnom sistemu: Vrhovnog drzavnog tuzioca, clanova 
Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika i sudija Ustavnog suda. Zbog toga zelim da posebno 
pozdravim pokretanje politickog dijaloga oko imenovanja nosilaca funkcija u pravosudu i da 
pozovem sve aktere da zajedno darao doprinos da nasa zemlja ubrza ovaj proces. Na to 
obavezuje podrska 76% gradanki i gradana, koji zele da Cma Gora bude naredna punopravna 
clanica EU. Zato bih apelovao jos jednom na sve poslanice i poslanike, na sve politicke 
subjekte i interesne grupe u Cmoj Gori, da se ostavimo unutrasnja pitanja po strani, da stvari 
koje su zavrsene i koje su prosle ostavimo u proslosti, gdje im je i mjesto, a da se okrenemo 
buducnosti nase drzave i nasih gradanki i gradana i da uradimo sve sto je u nasoj moci da 
ubrzamo dinamiku prikijucenja Cme Gore Evropskoj uniji, a potom da, kada uradimo sve sto 
je do nas, pritisak prebacimo na evropsku stranu da taj nas napor i ucinak prepozna i adekvatno 
nagradi.
Pred nama su i brojni drugi izazovi, ukljucujuci jacanje ekonomije, unapredenje medijskih 
sloboda, pluralizma i profesionalnosti. Iz tog razloga, zelim da napomenem da sve aktivnosti 
koje su pred nama imaju svoju dinamiku, ali da je vremenski interval koji je otvoren da Cma 
Gora napravi konkretne pomake jako kratak. Iz tog razloga, vec u narednih nekoliko mjeseci 
Cma Gora mora da ostvari znacajne rezultate koji su od nas trazeni. Kada to uradimo, budite 
uvjereni da je Cma Gora uradila nesto znacajno za buduce generacije i da su ova Vlada i 
Skupstina napravili istorijski korak za na§u drzavu.

Hvala na paznji.
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